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Chodník na opěrné zdi s pochůznou lávkou přes Jevišovku
Ke konci měsíce června, a to 29. 6. 2015, 

byla zahájena akce Chodník na opěrné zdi 
s pochůznou lávkou přes Jevišovku. Byla to 
velmi zdlouhavá a finančně náročná akce. 
Cena díla byla 5.586.207,25,- Kč. Dotaci 
jsme obdrželi od Státního fondu dopravní 
infrastruktury, a to ve výši 4.659.998,95,- Kč. 
Povodí Moravy jako správce toku Jevišovky 
vzneslo velké požadavky na stavbu 
(mikropiloty, opěrná stěna atd.), čímž se 
nám stavba prodražovala. Náš spolupodíl 

byl ve výši 926.208,30,- Kč. Fotografie Vám 
ukazují stav před stavbou, v průběhu stavby 
a po dokončení. Zábradlí budeme ještě 
natírat, ale až příští rok. Na zábradlí nám 
rozkvetou v příštím roce muškáty (dou-
fejme, že nám tam přežijí sezonu a nebudou 
nikoho dráždit k jejich přemístění tak, jak to 
je v případě výsadby v parcích). Věříme, že 
pro bezpečnost chodců bylo uděláno 
maximum.

Součástí stavby byla též kompletní 

rekonstrukce komunikace. Zde se v místě za 
mostní konstrukcí, směrem od náměstí po 
pravé straně, objevila chyba při asfaltování. 
Na komunikaci došlo k propadu a špatnému 
napojení, a proto prosím o opatrnou jízdu. 
Pokud nám toto bude bránit v plynulé jízdě, 
tak se část úseku opraví při dalším 
asfaltování v Blížkovicích.

Výsadba bude provedena v jarních 
měsících.

Bc. Šárka Ježková
starostka

Informace ze zastupitelstva a radnice
�Dne 29. 6. 2015 byl zastupitelstvem schválen nový Územní 

plán městyse Blížkovice. Každý z občanů mohl během ročního 
projednávání požádat o úpravy (využilo devět občanů) nebo 
mohl vznést námitky (využili dva občané). Do nového územní-
ho plánu se můžete kdykoli podívat na Úřadu městyse 
Blížkovice a jeho znění je na stránkách www.blizkovice.cz.

�Městysem Blížkovice byla odkoupena panelová cesta za 
obchodem Majka. Na jednom pozemku za obchodem, p. č. 
240/4 v k. ú. Ves Blížkovice, byla zahájena výstavba rodinného 
domu. Tento pozemek byl již v minulosti stavebním pozem-
kem.

�V zastupitelstvu byl schválen vítěz výběrového řízení na 
Zavedení separace a svozu bioodpadů v městysi Blížkovice, a to 
firma SOME Jindřichův Hradec s.r.o.. Kontejnery budou 
rozmístěny v Blížkovicích a ve Ctidružicích. Nositelem projektu 
jsou také Ctidružice. Městys Blížkovice odváží obci Ctidružice 
bioodpad a větve na naši kompostárnu.

�Zastupitelstvo schválilo snížení počtu garáží na 12 z původních 
15, a to v lokalitě pod náměstím. Věříme, že výstavba, která je 
opožděná, bude v roce 2016 zahájena.

�Dne 29. 6. 2015 byla zahájena akce Chodník na opěrné zdi 
s pochůznou lávkou přes Jevišovku 

�Bylo zahájeno jednání o odkoupení Stehlíkova rybníka 
s Povodím Moravy.

�Zastupitelstvo na svém jednání schválilo vydání nové knihy 
o Blížkovicích, která by měla být vydána do května 2016 
u příležitosti Srazu rodáků, který je plánován na poslední 
červnový víkend (podrobněji v samostatném článku).

�Zastupitelstvo schválilo postup prací a rozsah díla Chodník na 
Častohostice. Byly odsouhlaseny smlouvy o právu provést 
stavbu, smlouva směnná a smlouvy o smlouvě budoucí na 

koupi části pozemků, přes které povede nový chodník 
(podrobněji v samostatném článku).

�Byla podána žádost o dotaci na ochranu a péči o přírodu 
a krajinu na akci Blížkovice – venkovská zeleň (podrobněji 
v samostatném článku).

�Zastupitelstvo schválilo zahájení projektů na mosty u zimního 
stadionu a na Place. Projekt na parkoviště a garáže v místě 
klubovny byl projednán s Čechovými (prodejna Majka) a 
následně zaslán na posouzení správcům sítí a vlastníkovi 
komunikace.

�Byly vykoupeny pozemky pod tenisovým kurtem v lokalitě pod 
Budínem. 

�Zastupitelstvo odsouhlasilo přípravu projektu pro Příměstský 
tábor v srpnu 2016 a v jednom z prázdninových měsíců v roce 
2017 v Blížkovicích. Kapacita, v případě úspěšnosti, bude 25 
dětí, a to jak pro prázdniny 2016, tak i v roce 2017. Program byl 
navržen velmi zajímavě. Podrobnější informace Vám poskyt-
neme až po schválení dotace. Pokud nebudeme úspěšní, tak se 
tento záměr nebude realizovat. 

�V zastupitelstvu byly projednány investiční záměry na tři roky. 
Jedním z nich je chodník od obchodu Majka až ke škole, a to 
včetně dvou autobusových zastávek.

�Základní a mateřská škola Blížkovice, se souhlasem zřizovate-
le, připravila tři projekty. Jedním z nich je vybavení dílen. Zde 
ZŠ a MŠ Blížkovice obdržela dotaci ve výši 100% cca 220 tis. Kč. 
Druhým projektem byla neinvestiční dotace z Ministerstva 
školství, mládeže a tělovýchovy. Škola byla opět úspěšná a díky 
této dotaci mohli žáci a učitelé v měsíci září 2015 vycestovat na 
studijní pobyty do Velké Británie. Třetí připravovanou dotací je 
projekt na rekonstrukci učebny přírodopisu a chemie. Tento 
projekt, pokud budou úspěšní, se bude realizovat v roce 2016.

Kniha o Blížkovicích
Městys Blížkovice připravuje vydání nové 

knihy, a to v měsíci květnu 2016 u příležitosti 
blížkovických slavností, tentokrát spojených 
se srazem rodáků. Termín slavností je již 
známý - pátek, sobota a neděle, tedy od 
24. 6. 2016 do 26. 6. 2016.

Tímto článkem bychom Vás chtěli 
požádat o pomoc, a to nejen s adresami 
rodáků, ale i s vydáním publikace.

Kniha by měla být rozdílná od té minulé 
a měla by popisovat Blížkovice tak trochu 
z jiné stránky. V různých kapitolách bychom 

se měli dozvědět něco více z minulosti. 
Budeme mimo jiné popisovat: 
�původ znaku Blížkovic
�archeologii Znojemska a Blížkovic – 

připravuje zaměstnanec Jihomorav-
ského muzea
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�sportovní aktivity v dobách minulých až 
po současnost

�řemeslné dovednosti (cechy) 
�kapely (minulé i  současné)
�spolky (chovatelé, myslivci, včelaři, 

zahrádkáři......)
�nářečí
�významné budovy (Lidový dům, 

Sokolovna, restaurace na náměstí.......)
�p ů v o d  v i l  ( Va ň ko v a ,  D a l i b o r,  

Eskulaf........)

�obchody, restaurace (krčmy)
�objasnění dvou katastrů v Blížkovicích, 

názvy částí Blížkovic
�histoie náměstí
�okolí Blížkovic 
�Blížkovice v obrazech

Publikace bude rozsáhlá. Pracovní 
skupina autorů z Blížkovic je početná. 
Bohužel nemáme k dispozici všechny 
dochovalé kroniky Blížkovic, a to především 
sokolskou. Je to velká škoda, protože potom 

nemůže nikdy vzniknout kvalitní věc o tak 
důležitém spolku jakým Sokol pro Blížkovice 
je. Prosíme Vás všechny, kteří máte k výše 
uvedeným okruhům nějaké fotografie nebo 
jakékoli jiné podklady, abyste je zapůjčili 
realizačnímu týmu. Věříme, že touto 
publikací potěšíme mnohé z Vás a 
především pro mladou generaci uchováme 
cenné informace o Blížkovicích.

Bc. Šárka Ježková
starostka

Sokolovna
V letošním roce došlo k uzavření 

Sokolovny v Blížkovicích a obci byl nabídnut 
její pronájem. V minulosti jsme o pronájmu 
již uvažovali s tím, že jsme tehdy ještě byli 
schopní jako dlouhodobý nájemce 
rekonstrukci celé budovy provést. Dnešní 
dotační tituly však již toto neumožňují.

Řešení vzniklé situace je následující:
První varianta je nechat vše tak, jak je 

nyní, TJ sokol, jako vlastník, bude nositelem 
projektu a bude o dotace na rekonstrukci 
žádat sám. Žádost o dotaci se podává ovšem 
počátkem dubna příštího roku. Není proto 
na co čekat. V případě úspěšnosti při jejím 
podání, je možné v budově zateplit 
obvodový plášť, vyměnit okna, vyměnit 
zdroj tepla pro vytápění, zateplit strop, 
opravit podlahy a zrealizovat systém 
nuceného větrání a rekuperaci tepla. 
Předpokládaná cena je cca 6 mil. Kč a 
managerské řízení projektu a realizace 
projektu 140.000,-Kč. Finanční prostředky 
na dofinancování spoluúčasti k dotaci lze 
získat z půjčky od Státního fondu životního 
prostředí. Tuto půjčku si lze vzít na 10 roků 
s úrokovou sazbou 3% (podstatně výhod-
nější úroková sazba je pro obce a to do 1%). 
Dotace je nyní pouze 40% z celkových 

uznatelných nákladů (dříve byla až 65%).
Cena díla je odhadem 6.000.000,-Kč. 

Z toho dotace 40% tj. cca 2.400.000,-Kč. 
Vlastní zdroje, které musí žadatel o dotaci 
mít, anebo si je půjčit tak činí 3.600.000,-Kč.  
TJ Sokol, jako nevýdělečný spolek při žádosti 
o půjčku, nemá moc šancí na trhu získat 
dobrou úrokovou sazbu. Proto se jeví jako 
vhodné si peníze od fondu půjčit na deset 
roků při úrokové sazbě 3%.  Kolik tedy bude 
žadatel vlastně měsíčně platit? Bude to cca 
35.000,-Kč každý měsíc. Za rok tedy cca 
420.000,-Kč. Za deset roků cca 4.200.000,-
Kč. Z čísel je jasně patrné, kolik přeplatí na 
úrocích za dobu splácení, a to cca 600.000,-
Kč (přesně 571.424,17 Kč).

Co s tím? Bude mít TJ Sokol na splátky, 
pokud se s někým nespojí? Odpověď je 
velmi jednoduchá. Ano, možná první rok, 
ale bez možnosti dalších investic. Co dalších 
devět roků? Problém je, že v té době nebude 
v budově nové elektrické vedení ani sociální 
zařízení, které je už nyní v nevyhovujícím 
stavu.

Druhá varianta – převod budovy na 
nového vlastníka. Východiskem je darování 
budovy obci, která by mohla budovu 
postupně opravovat. (ve spoustě obcí a 

měst k tomu došlo), protože nájemce 
nemůže žádat o dotaci. Přišel by tím TJ Sokol 
o všechny výhody z budovy? Ne, pokud by si 
smluvně ujednal podmínky v darovací 
smlouvě (pořádání akcí zdarma, cvičení, 
vedení schůzí atd.) Je to jen na dohodě. 
Velmi lehké, ale pro  někoho bohužel 
nepřijatelné. 

V tom případě existuje varianta třetí, a 
to, že nebudu jako vlastník dělat vůbec nic, 
však ono to nějak dopadne.

Tohle není kritika, pouze objasňování 
vzniklé situaci. Budova Sokolovny je 
nádherná, ale chátrá, a to i přesto, že do ní 
současní vlastníci vložili nemalé finanční 
prostředky v podobě opravy střechy. Začalo 
se tím nejdůležitějším a je nutné pokra-
čovat. Pomalu, ale jistě to půjde. Dotace 
tady ale nebudou pořád. Až přestanou do 
obcí a spolků od roku 2020 téct, jen těžko 
bez nich bude možné budovu opravit.

Přeji Sokolovně, ať o její budoucnosti 
představitelé TJ Sokola rozhodnou s uvá-
žením a bez dlouhého otálení. Vždyť to dlu-
žíme našim předkům, kteří budovu 
v rekordním čase a s láskou pro nás 
vybudovali.

Bc. Šárka Ježková
starostka

Výsadba v Blížkovicích v měsíci listopadu
Městys Blížkovice je bohatší o 232 stromků a necelých 250 

keřů. Na výsadbu jsme obdrželi dotaci ve výši 100%. Byli jsme 
jediní, kteří v širokém okolí byli úspěšní při podání žádosti. Sázeli 
jsme podél Eurocest, u Mácova rybníka, u Nového rybníka a pod 
Dřevotvarem.

Sázela se především slivoň, třešeň, javor babyka, vrba bílá, 
trnka obecná, kalina, ptačí zob.

Předpokládali jsme, že to v některých případech bude vnímáno 
negativně ze strany soukromých zemědělců. V některých místech 
jsme zasáhli do pozemků vlastníků, ale pouze tam, kde nikdy tuto 
část neobhospodařovali, protože je v blízkosti struh nebo silnice. 
Věřím, že se i v těchto případech domluvíme, protože ne vždy jsou 
respektovány hranice našich pozemků při orbě, či výsadbě.

Postupovali jsme s výsadbou podle Občanského zákoníku  
č. 89/2012 Sb., § 1017, který říká:
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(1) Má-li pro to vlastník pozemku rozumný důvod, může 
požadovat, aby se soused zdržel sázení stromů v těsné blízkosti 
společné hranice pozemků, a vysadil-li je nebo nechal-li je vzrůst, 
aby je odstranil. Nestanoví-li jiný právní předpis nebo neplyne-li 
z místních zvyklostí něco jiného, platí pro stromy dorůstající 
obvykle výšky přesahující 3 m jako přípustná vzdálenost od 
společné hranice pozemků 3 m a pro ostatní stromy 1,5 m.

Vzhledem k tomu, že v místech, kde jsme sázeli, je již po několik 
roků výsadba, je možné toto považovat za zvyklost, a proto jsme 
sázeli, tak jak bylo v minulosti započato. V případě výsadby 
stromů od Nixových po Mácův rybník (viz foto), byla výsadba 
provedena v místě zorané půdy, a to 3m od hranice cizího 
pozemku. Při orbě došlo k většímu záboru našeho pozemku a se 
zemědělcem, který tuto půdu obdělává, jsme se na variantě 
výsadby dohodli.

Pokud se v některých případech se zemědělci nedohodneme, 
budeme muset v jarních měsících některé stromy přesadit. Bude 
to škoda, ale budeme respektovat vlastnická práva. 

Bc. Šárka Ježková
starostka

Blížkovický sad Žlebouš - lokalita Žleby 
za novou výstavbou rodinných domů

Nový blížkovický sad bude fungovat také 
jako užitečný "lapák“.

Lapák je v lesnické terminologii skácený 
strom určený ke kontrole, případně k hubení 
kůrovce. „Sad Lapák“ v Blížkovicích bude 
obdobně sloužit k „hubení“ CO2 a stane se 
pilotním projektem originální české 
iniciativy, jejímž cílem je evidovat a cíleně 
snižovat množství CO2 v atmosféře. Velcí 
producenti tohoto skleníkového plynu se 
budou moci následně finančně podílet na 
výsadbách zeleně, jakožto přírodního 
nástroje v boji s dalším zrychlováním tohoto 
procesu a nevratnými změnami klimatu. 
V „Sadu Žlebouš“ v Blížkovicích bude 
vysázeno 40 ks ovocných stromů – třešně, 
hrušně, švestky ve spolupráci s firmou 
Paměť krajiny, s.r.o., která dohlédne na 
kvalitu provedené výsadby a poskytne při 
realizaci odborné poradenství. 

Projekt výsadby stromů do nového sadu 
bude v roce 2016 podpořen novou českou 
iniciativou SLEDUJEME/SNIŽUJEME CO  2

v České republice.  Tento program 
podporuje záměry podniků i dalších 
subjektů pro aktivní ochranu klimatu Země 
(snižování emisí skleníkových plynů). 
P ro g ra m  ga ra n t o v a ný  n e záv i s l o u  
neziskovou organizací CI2, o.p.s., umožňuje 
podnikům podpořit také obecně prospěšné 
projekty v obcích. Jedná se například 
o výsadby dlouhověkých porostů, které 
splňují poměrně přísné podmínky tohoto 
programu. Sad v naší obci bude prvním 
projektem, který se v ČR bude v rámci 
tohoto programu realizovat. Jedná se o tzv. 
offsetový projekt, takže vysázené stromy 
budou plnit nejen funkci estetickou, 
ekologickou a krajinotvornou, ale sad také 
napomůže ochraně k l imatu Země 

odčerpáním oxidu uhličitého z atmosféry. 
V í c e  i n f o r m a c í  o  p r o g r a m u  n a  
www.snizujemeCO .cz.2

Tento náš nový sad je tedy navržen tak, 
aby mohl alespoň 80 let sloužit nám a našim 
dětem v  dalších generacích. Na podzim 
nám nabídne své chutné plody, v horkém 
létě osvěžující stín a na jaře nás potěší jeho 
květy i svěží zeleň louky pod stromy. Sad 
bude takto prospěšný nejen nám, 
současným a budoucím obyvatelům 
Blížkovic, ale také okolní přírodě a krajině 
a rovněž malým dílkem přispěje k dobrému 
budoucímu klimatu planety, na které 
žijeme.

Název sadu vymýšleli žáci Základní 
a mateřské školy v Blížkovicích. Vyhrál název 
Žlebouš od autora Matěje Kříže ze 4. třídy

Bc. Šárka Ježková
starostka



Městys Blížkovice bude od dubna 2016 (tak jak tomu bylo již v minulosti) zaměstnávat na veřejně prospěšné práce osoby, které jsou 
dlouhodobě evidovány na úřadu práce. Prosím ty z Vás, kteří máte o práci zájem a v posledních třech letech jste u nás nepracovali, abyste 
si podali na úřad městyse žádost. O ty z Vás, kteří projevíte zájem, zažádáme a doplnění do potřebného počtu bude náhodné, tak jak Vás 
budou posílat z úřadu práce. 

Věřím, že pro některé z Vás to bude práce zajímavá. Tentokrát půjde převážně o úpravu okolí obce a obecního lesa.
Bc. Šárka Ježková

starostka
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Možnost zaměstnání 

Akce, na které se připravují projekty:
• Chodník ke škole od obchodu Majka.

• Komunitní centrum pro seniory – podání žádosti o dotaci v polovině roku 2016.
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•  Rekonstrukce Stehlíkova rybníka – v lednu 2016 odkup rybníka od Povodí Moravy a během června 2016 podání žádosti o dotaci.

• Příměstský tábor – velmi pěkný projekt, který jsme připravili na srpen 2016 a jeden z prázdninových měsíců v roce 2017. Podrobnější 
informace obdržíte do domácností nejdříve v měsíci dubnu 2016, pokud nám bude přidělena dotace.

• Komunikace II. a III. etapa Budín – předpokládaná realizace by mohla být v roce 2018, opět v případě přidělení dotace.
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• Veřejné prostranství u Majky s výstavbou garáží – dokončení územního a stavebního povolení.
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Chodník na Častohostice
Pomalu, ale jistě jsme dokončili výstavbu chodníků v městysi 

Blížkovice, a to od železničního přejezdu po náměstí. Nastává doba, 
kdy se se stejným elánem vrhneme na Ves Blížkovice. Dne 
14. 1. 2016 budeme podávat žádost na Státní fond dopravní 
infrastruktury s žádostí o dotaci na akci Chodník na Častohostice 
(směr od náměstí na Častohostice po pravé straně). Projekty jsou 
hotovy. Připomínky jsme zapracovali do výkresové části. Čekáme 
na vydání stavebního povolení. Nevíme, zda budeme úspěšní, ale 
pokud budeme mít štěstí jako v minulosti, tak bychom mohli začít 
s výstavbou na podzim roku 2016. Proč zase na zimu? Důvod je 
stále stejný. Do konce června příštího roku nebudeme stále vědět, 

Zavedení separace a svozu bioodpadů v městysi Blížkovice
Městys Blížkovice obdržel dotaci na svoz 

bioodpadů a pořídil nosič kontejnerů a celkem 
6 ks kontejnerů pro svoz zeleně z obecních 
ploch a od občanů městyse Blížkovice a obce 
Ctidružice .

Cílem projektu je snížení množství 
bioodpadů odstraňovaných skládkováním. 
Kontejnery budou rozmístěny po Blížkovicíh, a 
to na různých místech. Jeden z největších 
kontejnerů bude sloužit na směsný odpad.

Prosíme Vás, abyste vždy respektovali 
označení na kontejnerech. Označení na 
kontejneru Vás bude informovat o tom, co je 
možné do nich ukládat.

Tento nový systém nám začne sloužit už od 
jara příštího roku.

Bc.  Šárka Ježková
starostka

zda nám byla dotace ve výši 85% poskytnuta. Cena díla je cca 3 mil. 
Kč. Z vlastních zdrojů nejsme schopni toto dílo postavit. Délka 
chodníků je přibližně půl kilometru. Pod chodníkem nás ovšem 
čeká celková rekonstrukce dešťové kanalizace. Víme o tomto 
problému z doby, kdy byla v této lokalitě budována splašková 
kanalizace. 

Chodník by byl obdobný tak jako od železnice. Takže opět 
„vlnobití“. Jinak to bohužel podél krajských silnic není povoleno. 
Jiný druh výstavby (takový jako v Krunkrábu) si můžeme dovolit 
jenom podél komunikací ve vlastnictví městyse.

Bc. Šárka Ježková
starostka

Blížkovické farmářské trhy s tradičními vepřovými hody

Mnohé z Vás v sobotu 19. 9. 2015 přilákala vůně zabíjačkové polévky a masa na naše náměstí, kde se konaly farmářské trhy společně 
s vepřovými hody. I letos prodejci nabízeli různorodý sortiment, jako např. květinové vazby, pečivo, bylinné sirupy, zeleninu aj.

Těšíme se z hojné účasti a i nadále pro Vás budeme vyhledávat nové prodejce.
 Klára Horecká
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5. kontrolní odlov Mácova Rybníka
V sobotu 26. 9. 2015 jsme se opět sešli u Mácova rybníka, kde se 

konal kontrolní odlov formou rybářského závodu.
Závodu se zúčastnilo 18 závodníků v kategorii do 15 let a 16 
závodníků v kategorii nad 15 let. 
V kategorii do 15 let se umístili:
1. místo Zdeněk Přibyl 540 cm 39ks ryb
2. místo Karel Česnek 410 cm 21 ks ryb
3. místo Mikuláš Holík 287 cm 10 ks ryb
 

Nejmenší ryba:  Martin Křikava 10 cm
Největší ryba:  Mikuláš Holík 56 cm

V kategorii nad 15 let se umístili:
1. místo Martin Černý 2014 cm 137 ks ryb
2. místo Milan Zerza 854 cm 40 ks ryb
3. místo Karel Česnek 679 cm 40ks ryb

Nejmenší ryba: Josef Drahný 6 cm
Největší ryba: Karel Česnek 57 cm

I letos bylo pro všechny závodníky připraveno občerstvení 
a smažená ryba.
Speciální poděkování patří panu Štulajterovi, který svým 
překvapením v podobě rybářské odměny, vykouzlil všem dětem 
úsměv na tváři.

Klára Horecká
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Výlov Mácova rybníka
Poslední říjnový den městys Blížkovice pořádal výlov Mácova rybníka, který měl propuknout v 7 hodin. Pravda, museli jsme čekat, než 

klesne hladina vody, aby rybáři mohli jít do akce, ale toto čekání se vyplatilo. Hlavně dětem. Jejich zástupy stály u kádí a zvídavými pohledy 
monitorovaly rybník. Radostná zvolání typu: „Hele! Tamhle! Koukej! …“ dala ostatním najevo, že výlov může začít. Jakmile rybáři rozhodili 
sítě, začaly se plnit úlovky a ty pak zatahovali směrem ke kádím. V sítích rybářů skončilo celkem 1172 kg různých druhů ryb.  

Pro všechny zúčastněné nemohlo v tento studený den chybět ani občerstvení v podobě teplých nápojů, smaženého kapra a rybí 
polévky.

Klára Horecká

Tradiční setkání důchodců
Sobota 7. 11. 2015 byl den, na který se těšila většina našich seniorů.
V 15 hod. zahájila setkání v sále základní školy paní starostka. V úvodu 

potěšily přítomné svým vystoupením mažoretky pod vedení p. Bernardové. 
O další kulturní vložku se s hudebním a tanečním vystoupením v krojích 
postarali žáci základní školy, a to pod vedením p. Hápové a p. Dancingerové. 

Ani letos jsme nezapomněli na tombolu, která byla nově obohacena 
o slosování hlavních výher.

Po chutném pozdním obědě ve školní jídelně Scolarest, kávě a dezertu 
následoval tanec a kvalitní zábava s kapelou Prima Band pana Holíka.

Bouřlivý potlesk a spokojenost v očích svědčila o tom, že i letos se setkání 
vydařilo, a nám se potvrdil známý výrok, že VĚK JE JENOM ČÍSLO.

Klára Horecká
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III. Hubertova jízda v Blížkovicích
Dne 24. 10. 2015 se uskutečnila III. Hubertova jízda. Společnými 

silami ji již tradičně připravily Stáj Blížkovice se Stájí Krnčice, 
jmenovitě Kateřina a Renata Radovy, Jan Bílý, Jiří Prášek, Milan 
Růžička a Jaroslav Svoboda. Sešlo se 39 koní - 22 jezdců a 8 vozatajů.

Po přivítání všech účastníků, seznámení s programem a slo-
žením Hubertovského slibu následovala společná vyjížďka do 
terénu. Průvodem přes náměstí jsme pozdravili blížkovické občany, 
projeli jsme krásnou podzimní krajinou kolem Mácova rybníku na 
polní cestu za Dřevotvar a poté se vrátili na závodiště Žleby. Kdo 
měl chuť, mohl s koníkem zdolávat nachystané přírodní skoky.

Po návratu na Žleby následoval Hon na lišku. Vítězkou 
a královnou honu se stala Karolína Piglová z Hostimi. Po přestávce 
určené k odpočinku a po občerstvení následovaly soutěže pro 
jezdce i nejezdce.

Vozatajský parkur téžkých koní vyhrál pan Přinosil z Jakubova.
Vozatajský parkur lehkých koní vyhrál pan Votoupal ze Štítar.
Slalom pro jezdce pod sedlem vyhrál pan Šalamoun z Hostimi.
Židličkovou pro vozataje vyhrál pan Přinosil z Jakubova.
Židličkovou pro jezdce vyhrála slečna Benháková z Lažínek
a těžký tah vyhrál pan Durda z Dolních Lažan.

Připravili jsme i soutěže pro přítomné děti. Překážkovou dráhu 
s nejlepším časem jako 1. zdolal Kamil Franek, na 2. místě se umístil 
Ondřej Kučera a  3. místo obsadil Šimon Janyška.

Děkujeme všem účastníkům, kteří nás svou přítomností 
podpořili a užili si s námi krásný slunečný den. Dále velmi děkujeme 
paní starostce a zastupitelům městysu Blížkovice za podporu 
znovuožívající tradice koňského sportu. Díky nim se mohl tento den 
uskutečnit.

         Za Stáj Blížkovice Kateřina Radová
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Narozené děti
Mia Vranovská nar. 22. 4. 2015 váha 3,55 kg, míra 50 cm
Jan Picmous nar. 9. 9. 2015 váha 3,69 kg, míra 50 cm
Filip Žák nar. 8. 10. 2015 váha 2,61 kg, míra 47 cm
Tereza Tesařová nar. 23. 9. 2015 váha 3,58 kg, míra 51 cm
Ladislav Šťáva nar. 24. 10. 2015 váha 3,25 kg, míra 50 cm
Petra Nevoralová nar. 26. 11. 2015 váha 3,30 kg, míra 51 cm

Blahopřejeme rodičům
 k narození miminek a přejeme

 hodně radostných chvil
 při jejich výchově. 
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Významné životní jubileum
si v měsících červenec až prosinec 2015 připomínají tito naši spoluobčané:

85 let Koukalová Emilie
85 let Parkán Bohumil
85 let Kratochvílová Anna
88 let Bloudíčková Ema
89 let Luftová Kristina
90 let Čamrdová Marie

90 let Bořecká Vítězoslava
92 let Pospíchalová Františka
92 let Kuchtíková Milada
94 let Maxera František
104 let Holíková Marie

Všem jubilantům blahopřejeme a do dalších let přejeme pevné zdraví, osobní štěstí a životní optimismus.

Výzva č. 56
Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy připravilo pro 

školy pro rok 2015 „překvapení“. Vypsáním výzvy č. 56 se mohly 
školy přihlásit o dotaci, která zahrnovala nákup knih do školní 
knihovny, zahraniční výjezd pro žáky, studijní pobyt pro učitele a 
stáž pro učitele v zahraničí.

Jazykově vzdělávací pobyt pro žáky ve Velké Británii

Naše škola se do této výzvy také přihlásila a vyplatilo se. Pro 
školní knihovnu jsme získali cca 500 knih dle vlastního výběru, 30 
žáků vyjelo na 7 denní zájezd do Anglie, 4 učitelé strávili 10 dnů ve 
vzdělávací instituci v Eastbourne a v Hastings a jedna učitelka 
pobyla 5 dnů na stáži ve škole v Londýně.

V rámci Výzvy MŠMT č.56 se 30 žáků šestého až devátého 
ročníku naší školy 30.9. – 6.10. 2015 zúčastnilo plně hrazeného 
zájezdu do Velké Británie. Pobyt byl zajištěn u cestovní agentury CK 
František Prášek z Dobrušky. Ve středu 30. září jsme po ránu 
odjížděli autobusem od školy přes Německo a Belgii do 
francouzského přístavu Calais. Nad ránem ve čtvrtek jsme se 
přepravili trajektem do Doveru a posléze pokračovali do Londýna 
na prohlídku nejznámějších památek včetně Národní galerie na 
Trafalgarském náměstí. Absolvovali jsme též prohlídku 
vyhlídkovým patrovým autobusem. Večer jsme byli ubytováni 
v anglických rodinách. Po 24 hodinách cestování a náročném dnu 
jsme se všichni těšili na večeři a nocleh. V pátek po snídani jsme se 
vydali do starodávného Rochesteru na prohlídku katedrály z 12. sto-
letí a hradu z doby Viléma Dobyvatele. Odpoledne žáci strávili 
v jazykové škole v Greenwichi. V sobotu po snídani se opět jelo do 
školy – někteří se do ní překvapivě těšili, protože styl výuky rodilými 
Angličany byl silným zážitkem. Odpoledne proběhla návštěva 

muzeí v Londýně a následoval návrat do rodin na večeři. V neděli 
nás čekal výlet do jižní Anglie – viděli jsme letovisko Brighton, 
navštívili krásná místa na pobřeží v blízkosti města Eastbourne a na 
závěr viděli starobylé město Hastings, v jehož blízkosti se v roce 
1066 konala bitva, která rozhodla o vývoji v tehdejší Anglii po 
mnoho dalších století. V pondělí jsme náš pobyt zakončili opětov-
nou návštěvou Londýna – prošli jsme se kolem řeky Temže od 
mostu Tower Bridge k Tate Gallery, katedrále sv. Pavla a následně 
zpět k hradu Tower. Plavili jsme se lodí po Temži do Greenwiche. 
Ten den se poprvé ukázalo anglické deštivé počasí, takže jsme byli 
rádi, že odjíždíme do Doveru a přes Calais zpátky domů.

Žáci naší školy na pobyt velmi rádi vzpomínají, dokonce 
zpracovali krátké video, které je ke zhlédnutí na stránkách naší 
školy. Všichni měli možnost vyzkoušet si angličtinu v denní praxi 
a zároveň viděli spoustu zajímavých míst v zemi, jejíž jazyk se učí od 
třetí třídy. 

 Eva Valová, Martina Křížová, Miloslava Dancingerová

Z našich řad odešli 
Zdeněk Pečínka * 1993
Vlasta Jenerálová * 1921
 Milan Švenda * 1938
Božena Dvořáková * 1932
Miroslav Kruba * 1924
Marie Jánová * 1923

Vážení pozůstalí, přijměte upřímnou soustrast nad ztrátou blízkého člověka. 

Jazykový pobyt pro učitele ve Velké Británii
Poslední dva týdny v měsíci říjnu jsme strávily v přímořském 

městečku Eastbourne. Leží v hrabství Východní Sussex v jižní Anglii. 
Absolvovaly jsme zde metodický kurz pro učitele anglického jazyka. 
Na čtrnáct dní jsme se staly studentkami Eastbourne School of 
English. Každé dopoledne jsme se zdokonalovaly v dovednosti učit. 

Zajímavé bylo porovnání naší práce s kolegy z jiných škol a zemí, 
vzájemné sdělování zkušeností a praktická aplikace jednotlivých 
metod. Odpoledne jsme pak zlepšovaly naše jazykové dovednosti. 

Každodenní konfrontace s anglickým jazykem byla sice náročná, 
ale velmi přínosná. Ubytování v hostitelské rodině skýtalo 
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Od 1. do 15. listopadu 2015 jsme se zúčastnili jazykového kurzu v anglickém Hastings. První zážitek jsme měli hned po přistání, protože 
vlak, který nás měl převézt z londýnského Gatwicku, měl výluku. Vydali jsme se tak dobrodružnou cestou po náhradní trase s několika 
přestupy. Okamžitě jsme ovšem poznali anglickou vstřícnost a všeobecnou ochotu pomáhat, která v Čechách nebývá vždy pravidlem. 
Místem našeho intenzivního jazykového vzdělávání se stalo město Hastings, které se nachází na jižním pobřeží Anglie. Pro učitele 
dějepisu jde o lákavou destinaci, neboť je zde zachovalé historické centrum a nedaleko se nachází místo slavné bitvy z roku 1066, ve které 
normandský vévoda Vilém zvaný Dobyvatel porazil Angličany a na mnoho let tak propojil francouzské a britské dějiny. Budova, ve které 
jsme se na dva týdny vrátili zpět do studentských let, připomínala spíše rodinnou vilu než prostorný „palác“ naší blížkovické základní. 
Atmosféra byla velice přátelská a studenti z Česka, Španělska či Japonska se zde cítili skvěle. Víkendy jsme si zpříjemňovali cestami po 
okolí, zejména hrad Dover a katedrála v Canterbury stály za zhlédnutí. Kromě jazykového zlepšení jsem si s sebou odvezl hlavně to, co vás 
nenaučí žádná učebnice ani turistická brožura. Mám na mysli osobní zkušenost s odlišným stylem výuky, ale i s životem „obyčejných“ 
Britů, se kterými jsme byli nepřetržitě v kontaktu. Po dlouhých rozhovorech jsem se ujistil, že máme mnoho společného a že nás spojuje 
více, než jen Evropský parlament a Schengenský prostor. Oželel bych pouze anglickou snídani, která mě po všech stránkách příliš 
nenaplňovala. Kdo si zvykne na český chleba, tak každodenní žvýkání müsli nebo toastu s džemem dlouho nevydrží. 

František Hofbauer

V rámci projektu Výzva 56 jsem absolvovala "shadowing" - 
stínování. V týdnu od 23. 11. do 27. 11. jsem navštěvovala Goodrich 
Primary School v Londýně. Sledovala jsem vzdělávání dětí 5 letých, 
6 - 7 letých (v předmětech M a ANG) a dětí 7 - 8 letých (v předmětech 
ICT, ANG, TV). Britský vzdělávací systém je trošku odlišný od našeho, 
ale podobně jako učitelé v ČR se snaží učitelé v Británii motivovat 

výbornou příležitost k používání jazyka a hlavně poznávání 
zvyklostí v anglických rodinách. 

Přálo nám také počasí. Bylo teplé a slunečné a naprosto 
odporovalo typickému anglickému podzimu. Toho jsme využily ke 

každodenním procházkám po mořském pobřeží, k výletům do 
blízkého okolí. Opravdovým zážitkem byl zájezd do lázeňského 
města Bath a na mystické Stonehenge.

Pobyt v Eastbourne byl pro nás velmi inspirativní.

Miloslava Dancingerová, Martina Křížová

děti ke vzdělávání, udržet jejich zájem - tomu přispívá materiální 
vybavení tříd, střídají se různé činnosti ve výuce, využívají IT, čtení 
je spojováno s dramatizací, apod. Další aktivity - zpěv i výtvarné 
práce - byly ve znamení blížících se Vánoc. Během pobytu ve Velké 
Británii jsem si zdokonalila angličtinu.

Jaroslava Hápová

Stínování

V parku v Londýně
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  1. Seven sisters 
  2. Tower Bridge
  3. Greenwich
  4. Hastings
  5. Lidová architektura
  6. Starobylý Hastings
  7. Odliv v Hastings
  8. Lavička v Hastings
  9. Seven sisters
10. Západ slunce v Hastings
11. Škola a žáci v Eastbourne



17

Dějepisná soutěž Bible a my
V září proběhlo v naší základní škole ve 4. až 9. třídě školní kolo 

této soutěže ve třech kategoriích – 4. a 5. třída, 6. a 7. třída a 8. a 9. 
třída. Z každé kategorie postoupili 3 nejlepší, kteří se již od září pilně 
připravovali do kola okresního. To se 18. listopadu odpoledne 
uskutečnilo na ZŠ Šumná. Nejmladší a nejstarší kategorie se 
zabývala slavením Velikonoc u židů a křesťanů, prostřední 
kategorie historickou osobností krále Šalomouna, který vládl 
kolem roku 960 před naším letopočtem.
Ve tvrdé konkurenci 35 soutěžích z 11 základních a středních škol ze 
Znojemska se všichni naši soutěžící probojovali do finále. Výsledky 
našeho klání jsou následující: 
I. kategorie – 2. místo Lukáš Vaněk (5.tř.), 3. místo Marie Křížová 
(4.tř.), 4.místo Soňa Nikolová (5.tř.)
II. kategorie – 1.místo Tomáš Kříž, 2. místo -Anna Křížová (oba 6.tř.), 
4. místo Aneta Ježková (7.tř.)
III. Kategorie – 1. místo Ondřej Kříž (9.tř.), 6. místo Jana Tesařová 
(8.tř.)

Všichni „zlatí a stříbrní“ vítězové budou naši školu reprezentovat 
16. března 2016 v celostátním kole, které proběhne v prostorách 
Biskupského gymnázia v Brně.

Děkuji všem našim žákům za zodpovědnou přípravu na soutěž a 
postupujícím přeji hodně úspěchů v dalším soutěžení.

 Martina Křížová

Soutěž Hledáme nejlepšího Mladého chemika ČR
Také letos se žáci 9. třídy zúčastnili soutěže vyhlašované MŠMT 

v oboru chemie – Hledáme nejlepšího Mladého chemika ČR. 
V tomto roce se zapojilo 1232 žáků 9. tříd z 50 základních škol 
celého Jihomoravského kraje. V naší škole začátkem listopadu 
proběhlo základní kolo formou vědomostního testu. Do krajského 
kola postoupili Kristýna Kováříková, Pavel Pavelka a Ondřej Kříž. 
Soutěž proběhla dne 11. 12. 2015 v prostorách Střední průmyslové 
školy chemické v Brně – žáci absolvovali zábavný vědomostní test. 
20 nejúspešnějších řešitelů postupuje do regionálního finále, kde 
se prověří praktické dovednosti při laboratorní práci. Do této části 

soutěže už se naši žáci neprobojovali. Ačkoliv jsme se nedostali 
mezi chemickou špičku, žáci reprezentovali naši školu dobře 
a určitě jí svými výsledky neudělali špatné jméno. Po napsání testu 
byli provedeni školou, kde mohli vidět chemické, biologické, 
mikrobilogické a fyzikální laboratoře a praktické pokusy prováděné 
studenty chemie.  Byli též uvedeni do nového přírodovědného 
motivujícího centra s 3D interaktivními modely jaderné elektrárny, 
spalovny odpadů, čistírny odpadních vod, pivovaru a fotosyntézy.

Martina Křížová
vyučující chemie

I Mikuláš sportuje!
Tak se jmenovala akce, které jsme se zúčastnili 1. 12. 2015.
Naši výpravu vedla paní Bernardová. Ve sportovní hale ve 

Znojmě si žáci 2., 3. a 4. třídy vyzkoušeli známé i méně známé druhy 
sportů (např. korfbal, volejbal, americký fotbal) a soutěžili si. 
Pochutnali si na sladké odměně, kterou rozdával čert s Mikulášem. 

Mezi hochy měl největší úspěch hokej, děvčatům se zase líbila obří 
nafukovací žíněnka na gymnastickém stanovišti. Akci pořádalo OS 
ČUS. Zajištěn byl nejen program, ale také doprava autobusem. 

Děkujeme za hezké sportovní dopoledne.
       Miloslava Dancingerová
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3. adventní neděle
3. adventní neděli se rozzářily lustry v sále základní školy 

a přivítaly rodiče, prarodiče a známé na vánoční besídce dětí 
mateřské školy a žáků 4. a 5. třídy základní školy. Paní učitelky 
z mateřské školy nacvičily s dětmi pásmo písní a tanečků. Děti se 
nebály a směle mávaly z pódia na rodiče. Vystoupení bylo velmi 
milé a bylo za ním patrné velké úsilí vynaložené při nácviku. Z reakcí 
obecenstva bylo zřejmé, že je vystoupení pohladilo na duši. Malé 
tanečníky a zpěváky vystřídali zkušení hráči na flétnu, tj. žáci 
4. třídy. Pod vedením třídní učitelky M. Dancingerové zahráli 
a zazpívali vánočně laděné písně. Bránice a břišní svaly obecenstva 
polechtalo divadelní představení žáků 5. třídy, kteří je nacvičili pod 
vedením třídního učitele F. Hofbauera.  Výkon začínajících herců 
byl vynikající a všichni si své role užívali. Cenné bylo zapojení celého 
kolektivu, včetně třídního učitele. Zajisté si na ně vzpomeneme, až 
budeme o vánočních prázdninách sledovat filmovou podobu Tří 
oříšků pro Popelku.
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V závěru vystoupení si všichni účinkující zazpívali koledu Veselé 
vánoční hody. Ať se ještě dlouho v našich srdcích radujeme z tohoto 
vydařeného svátečního představení!

Výtěžek z dobrovolného vstupného bude přidán k částce na 

zakoupení počítače pro předškolní přípravu dětí mateřské školy 
/monitor bude hrazen z daru SPMŠ v Blížkovicích/. Děkujeme 
všem, kteří přišli a přispěli.

Eva Valová, řed. školy

Mateřská škola
Školní rok jsme v mateřské škole zahájili v úterý 1. září 2015. V MŠ máme zapsáno 60 dětí 

ve třech třídách. 
Třída I. Krtečci: 26 dětí ve věku 4 – 6 let, vyučující Jana Pospíchalová, Dana Jelínková
Třída II. Medvídci: 19 dětí ve věku 3 – 4 roky, vyučující Radka Daňhelová
Třída III. Sovičky: 15 dětí ve věku 5 – 7 let, vyučující Jana Sobotková
S dětmi pracujeme podle školního vzdělávacího programu „Všichni za jeden provaz při 

poznávání šťastného světa“. Pro letošní rok jsme zvolily téma „Kouzelný rok“. Vzdělávací 
cíle a kompetence plníme každý měsíc pomocí básničky, kterou se děti učí. 

Připravily jsme také mnoho akcí pro děti i rodiče. Pro všechny děti se již v prvním týdnu v 
září uskutečnilo maňáskové představení Krtek a kolo. Další akcí bylo pojízdné planetárium v 
sále ZŠ. Děti zhlédly 3D film Život stromů. V říjnu navštívil MŠ pan Hořák ze záchranné 
stanice IKAROS s naučným programem a s několika živými zvířaty, např. ježkem 
bělobřichým, užovkou japonskou, fretkou, agamou vousatou, puštíkem argentinským. 
Tento program má u dětí  velkou oblibu, jelikož se děti učí prožitkem. Děti si mohly zvířátka 
pohladit a dozvěděly se zajímavé informace o jejich životě. Vyprávění doplňovaly také 
písničky o zvířátkách: o ježkovi, hadovi, kočičce, pejskovi.

V říjnu proběhl den otevřených dveří, kde mohli rodiče i děti, které se chystají do MŠ, 
nahlédnout do výuky a prostor naší MŠ. Další den otevřených dveří chystáme na měsíc 
březen. Přesný termín bude zveřejněn.

Ve středu 4. listopadu se v naší MŠ 
uskutečnilo "Podzimní tvoření z dýní a 
jiných přírodních materiálů". Vznikla nejen 
krásná dýňová strašidýlka, ale i figurky z 
brambor a přírodnin. Ze svých výtvorů měli 
všichni velkou radost, protože výrobky 
budou také pěkně zdobit domovy. Děti si 
odnášely domů drobnou s ladkost  
a omalovánky s podzimní tematikou.

V naší mateřské škole se snažíme dětem 
přibližovat staré obyčeje, tradice a 
pranostiky. Ve středu 11. 11. proběhla 
oslava sv. Martina. Během celého týdne 
jsme děti seznamovaly s legendou o sv. 
Martinovi. Děti si vyrobily podkovy, koně, 
štíty a meče z papíru a moc se těšily na 
vítání sv. Martina. Počasí nám přálo a tak 
jsme oslavu připravili na zahrádce MŠ.

S nadcházejícím Adventem jsme se také 
pustili do výzdoby školky a stromků na 
náměstí, kde si každá třída (Krtečci, 
Medvídci, Sovičky) ozdobila svůj stromeček 
z ozdob vyrobených dětmi. Tím jsme si také 
navodili předvánoční atmosféru.

V neděli 29. 11. 2015 se mohly všechny 
děti z MŠ zúčastnit adventního zpívání na 
náměstí. Zpívali jsme písničku Sníh se sype 
a dvě koledy s názvem Fanfrnoch a 
Rolničky; přednesli jsme veselou básničku 
Štědrovečerní otázky.Všechny písničky byly 
doprovázeny hrou na nově pořízené 
varhany.

učitelky MŠ
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Očima trenéra
Článek do zpravodaje se mi tentokrát nepíše vůbec lehce, 

protože po konci žáků letos skončil i dorost, ač jsem se snažil sehnat 
kluky do další sezony, tak se to nepovedlo, i když mi šest slíbilo, ale 
nakonec nepřišli, asi mají něco lepšího. Dlouho jsem přemýšlel, 
proč loni žáci a letos dorost a vzpomněl jsem si na to. Když jsem 
trénoval přípravku v Pavlicích a záviděl Blížkovicím, kolik rodičů 
s dětmi jezdilo na zápasy a mě ani desetina. Sledoval jsem to i teď tři 
roky v Blížkovicích a musím říct, že dnes je to stejné jako tenkrát 
v Pavlicích. Jen doufám,

že to nedopadne jako v Pavlicích, žádná mládež už tam není, jen 
muži. Proto se, prosím rodiče zamyslete, co je pro vaše děti lepší, 
umět udělat třeba kotrmelec nebo ovládat mobil poslepu.  Sezona 
2014/2015 krajského přeboru 1b třídy dorostu jsme začali se 
značně oslabenou sestavou. Sedm kluků přešlo do mužské 

kategorie a nahradili je ještě málo zkušení žáci. Nejvíc starostí mi 
nadělalo najít brankáře a to je, jak si troufám říct, v takové líhni 
kvalitních golmanů jako byli Blížkovice na pováženou. Po dvou 
kolech se do brány postavil David Coufal a odchytal velmi kvalitní 
sezónu, a to i díky kvalitní přípravě od druhého trenéra Jardy 
Štěrby. Doufám jen, že mu to vydrží a bude šlapat Štěpánovi 
Dancingerovi na paty. Kluci odehráli v sezoně, jak velice nekvalitní, 
tak i kvalitní zápasy a na to, že odešla víc jak polovina týmu, jsme ze 
soutěže nesestoupili a skončili na 12 místě.

Pochvalu si zaslouží především ti mladší. I přes žádné zkušenosti 
se s tak kvalitní soutěží poprali velice dobře. Dnes žádná čísla 
nebudou. Jen chci všem klukům a celému klubu popřát ať se jim 
daří.

Josef Částek

Starší a mladší přípravka v Blížkovicích
Kluci ze starší přípravky zahajovali svá první utkání na Blížkovické 

posvícení a končili až první týden v listopadu. Vstupovali do nové 
soutěže, kterou předtím nehráli. Na nováčky v soutěži zvládli svůj 
úkol na výbornou a stali se rovnocennými soupeři. Z dvaceti zápasů 
se jim podařilo sedmkrát zvítězit, jednou remizovat a dvanáctkrát 
prohrát. Celkem jsme protihráčům nasázeli 85 gólů. 

Prvně jsme přihlásili i kluky z mladší přípravky. Nikdy předtím 
nehráli oficiální soutěž, a proto to byla pro ně velká výzva. Každého 
turnaje se zúčastňovalo přibližně 12 kluků. Začátky byli krušné 
a klukům se moc nedařilo. Z jedenácti zápasů zvítězili třikrát, 
jednou remizovali a ostatní zápasy prohráli. Kluci nastříleli celkem 
45 gólů. 

Podzimní sezónu jsme ukončili halovým turnajem v Hostimi. 

Starší přípravka vybojovala druhé místo a mladší čtvrté místo. 
Snažíme se, aby všichni naši kluci byli herně vytížení bez ohledu 

na výsledek.  
Za starší přípravku nastupovali Dvořák Vladimír, Janyška Šimon, 

Kolman Pavel, Sedlák David, Tříletý Dan, Kolman Adam, Kučera 
Ondřej, Řiháček Matěj, Krejčí Matyáš. V průběhu sezóny si přišli 
zahrát Adam Skovajsa, Vítek Polášek, Martin Bartoš a Burian 
Michal. 

Mladší přípravka byla ve složení Přibyl Matyáš, Russwurm 
Mirek, Štefan Denis, Sedlák Vít, Veselý Šimon, Kolman Adam, 
Bartoš Martin, Holík Mikuláš, Burian Michal, Palát Adam, Skucius 
Jakub, Kříž Antonín, Dvořák Vladimír, Makovička Štěpán, Mavler 
Tomáš, Polášek Vítek, Pešl Filip. 

Adéla Dvořáková

Turnaj v Praze
 Dne 12. 12. 2015 jsme se zúčastnili halového turnaje, který byl 

pořádán ČOS (česká obce sokolská) v Praze Troji. Tohoto turnaje se 
zúčastnila mužstva Troje, Střešovic, Troubelic a Blížkovic. Hrálo se 
systémem každý s každým dvoukolově. Naši kluci vstoupili do 
turnaje prohrou 0:5 s týmem Troubelic. V dalším utkání nestačili na 
tým Střešovic a prohráli 0:3. Po dvou nevydařených utkání jsme 
zabrali  a také jsme poznali jak chutná vítězství, když jsme dokázali 

porazit domácí Troju golem Šimona Janyšky 1:0. Po odehrání první 
poloviny turnaje si organizátoři turnaje připravili pro kluky 
dovedností soutěže formou slalomu, driblování, přesnosti střely 
apod.  Po těchto disciplínách se turnaj přehoupl do druhé poloviny 
a na řadě byly odvetné zápasy. K prvnímu odvetnému zápasu jsme 
nastoupili proti Troji, kde se nám nevydařil vstup do utkání a brzy 
jsme prohrávali 0:1. Po bojovném výkonu se skóre otočilo v náš 
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prospěch a dokázali jsme vyhrát 2:1, když dvě branky v utkání 
vystřelil nejmladší účastník turnaje Vítek Polášek. Po zlepšeném 
herním projevu přišli dvě porážky od týmů Troubelic 0:4 a Střešovic 
1:5, kdy branku vsítil Adam Kolman.  

Blížkovice reprezentovali Vladimír Dvořák, Šimon Janyška, Pavel 
Kolman, Adam Skovajsa, Daniel Tříletý, Odřej Kučera, Adam 
Kolman, Matěj Říháček a Vítek Polášek.

Pořadí : 1. Střešovice
              2. Troubelice
              3. Blížkovice
              4. Troja
Děkujeme Sokolu Blížkovice a městysu Blížkovice za 

sponzorování této akce.
Adéla Dvořáková

Sportovní tým SDH Blížkovice

Také letos se závodní družstvo mužů z našeho sboru účastnilo 
postupových soutěží a Znojemské ligy.

Postupové soutěže:
Po vítězství v okrskové a oblastní soutěži, která se konala na 

nově vybudované dráze v Blížkovicích, postoupilo družstvo do 
okresního kola. Okresní kolo se konalo na atletickém stadionu ve 
Znojmě. Tým přijel na místo závodění ve skvělé náladě a připraven 
bojovat o nejvyšší příčky. Soutěže se zúčastnilo 9 družstev mužů 
a 5 družstev žen. Sestava našeho družstva byla doplněna o zkušené 
borce z Police a Pavlic. Po první disciplíně, a to běhu 100m 
s překážky, se družstvo ocitlo po skvělém výkonu na první příčce 
průběžných výsledků. Na požárním útoku se moc nevedlo a to 
postačilo jen na 4. místo v útocích. Poslední disciplínou byla štafeta 
4x100m, po které jsme mohli ještě dosáhnout na nejvyšší stupeň 
celkového výsledku. I přes velké úsilí se nám podařilo vybojovat 
pouze 3. místo, které nás zařadilo na celkově 2. místo v Okresním 
kole požárního sportu. Postupovou příčku vybojovali zkušení 
závodníci z Výrovic.

Bez povšimnutí nesmí zůstat ani výsledek Stanislava Hladíka, 
který vybojoval první místo v kategorii mladšího dorostu na 

okresním kole. Automaticky postupoval do krajského kola ve 
Vyškově. Tam se Standovi už tak výborně nevedlo a tak obsadil 
7. místo.

Znojemská liga:
Po prvním vydařeném kole v Jezeřanech, kde jsme se umístili na 

celkové 7. pozici, však výsledek v znojemské lize stačil pouze na 
4. místo. Po takhle vydařeném závodě jsme měli odhodlání, že tuto 
sezónu atakujeme přední příčky ligy. Další kolo probíhalo 
v Dobřínsku a Výrovicích, kde se nám v předchozích letech moc 
nedařilo a tak jsme se rozhodli naší smůlu prolomit. V obou dnech 
naše výsledky postačily na 6. místo. Naše sny v boji o přední příčky 
se rozplynuly ve čtvrtém závodě, kde jsme obsadili poslední příčku. 
Začátkem letních prázdnin se opět objevil každoroční problém, tj. 
absence závodníků, a to kvůli dovoleným nebo brigádám. 
V Božicích jsme ale opět zabodovali rekordním časem 18:24, který 
postačil na 5. pozici. Naděje opět vyhasla, když jsme několik závodů 
neodběhli. V posledním kole ve Chvalovicích se nám výtečně 
zadařilo vybojovat 6. a 5. místo. Přes nepovedené a neabsolvované 
závody jsme obsadili konečnou 5. pozici v Znojemské lize.

ZÁSAHOVÁ JEDNOTKA SDH BLÍŽKOVICE
Rok 2015 byl pro zásahovou jednotku opět velice pestrý 

a náročný. K náročné pracovní náplni přispělo také velké sucho, 
které nastalo v letních měsících. Ale práce v jednotce nebyly jen 
výjezdy k požárům, ale i různé technické pomoci a výjezd jednotky 
OOB do Poštorné. Zde, ve spolupráci s dalšími jednotkami 

z Jihomoravského kraje, budovala stanové městečko pro uprchlíky 
ze Sýrie. Co se týká požárů, k těm se vyjíždělo 12 krát, kdy největší 
v našem okolí vypukl v Prokopově. Díky suchu a mnohdy také lidské 
nedbalosti, byly požáry velmi náročné. Ve třech případech byl 
vyhlášen II. stupeň požárního poplachu, který není až tolikrát 
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vyhlašován. I to svědčí o množství a náročnosti zásahů. 
Celkem bylo 18 výjezdů jednotky SDH Blížkovice, za rok 2015. 

Dále se jednotka OOB zúčastnila dvoudenního IMZ, které pořádá 
sekce Ochrany obyvatelstva Krajského ředitelství Jihomoravského 

kraje v Brně. Znovu se konalo v Tišnově a znovu si zde všichni 
zúčastnění hasiči vyzkoušeli v praxi různé druhy pomoci, 
zabezpečení a záchranných prací. Tak, jako v loňském roce nocovaly 
jednotky ve svých dovezených stanech, přístřešcích a vozidlech, 
jako při reálném zásahu, nebo mimořádné události. Cvičení jsou 
velice kvalitně připravovány a také náležitě oceněny účastníky 
těchto IMZ. 

 Jako každoročně se členové jednotky zhostili nelehkého úkolu – 
postavit májku po starém způsobu, za pomocí tyčí, lan. I když foukal 
silný vítr, máj se nakonec podařilo postavit. Taktéž byl v rámci 
výcviku podřezán a postaven vánoční strom na náměstí. 

 Chci poděkovat většině členů ZJ za jejich aktivní přístup a práci 
v jednotce a chci poděkovat starostce a zastupitelům městyse 
Blížkovice za kladný přístup při schvalování návrhů žádostí o dotace 
pro JSDH, abychom vybavenost jednotky mohli stále vylepšovat a 
modernizovat. Všem spoluobčanům přeji veselé Vánoce a hodně 
úspěchů v roce 2016. 

 Martin Bloudíček – velitel JSDH Blížkovice

SDH Blížkovice oznamuje občanům,
 že sběrné místo elektrospotřebičů 

bylo přesunuto. 
Nyní jej naleznete u kontejnerů 

vedle potravin Majka.

Ve spolupráci se společnostmi Elektrowin a.s. a Asekol s.r.o. organizujeme zpětný odběr vysloužilých elektrospotřebičů, za který 
dostáváme drobnou finanční odměnu. Tato odměna je využita na podporu soutěžního družstva mužů a mládeže. Sběr se týká malých 
i velkých domácích spotřebičů – sbírá se vše, co lze zapojit do elektrické zásuvky nebo funguje na baterie.

Do zpětného odběru nepatří: baterky, žárovky, zářivky, výbojky a úsporky, cartridge a tonery
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ZE ŽIVOTA OBČANŮZE ŽIVOTA OBČANŮ

Jsem studentkou anglického jazyka Pedagogické fakulty 
Masarykovy univerzity v Brně. Naše univerzita dlouhodobě 
spolupracuje s McLennan Community College (MCC), která se 
nachází v texaském městě Waco. Podzimní semestr 2015 mohu 
strávit na MCC právě já a jsem za tuto jedinečnou příležitost velice 
vděčná. Neděste se, studovat v USA není nic těžkého, pokud umíte 
výborně jazyk a máte dostatek financí. MCC naštěstí nabízí 
vybraným českým studentům stipendium, které zahrnuje 
ubytování i školné. Ve srovnání s Masarykovou univerzitou je 
studium na MCC procházka růžovým sadem, učivo je tu opravdu 
o dost snazší. 

Kromě studia si užívám i místní kultury. Nezapomenutelný je pro 
mě například americký Halloween. Tento svátek Američané velice 
prožívají, neexistuje, abyste měli dva roky po sobě stejný kostým.  
Většina místních se divila, že u nás v Česku děti nechodí od domu 
k domu pro sladkosti, což je pro Halloween typické. Dosud 
největším zážitkem byl pro mě zápas amerického fotbalu. Každý 
zápas tu místní prožívají asi tak, jako my prožíváme finále 
mistrovství světa v hokeji. 

Momentálně jsou v plném proudu přípravy na Thanksgiving, 
Den díkůvzdání. Jestli Američané na něčem nešetří, tak je to 
množství jídla. Určitě ochutnám tradičního krocana a poté se budu 
snažit odolávat dalším chodům a sladkostem. My Češi si často 
Američany představujeme s hamburgerem z McDonald's. Moji 
místí známí a kamarádi však McDonald's ani KFC nemají příliš 
v lásce, preferují jiné fast-food řetězce. V Texasu je velice populární 
Whataburger a také mexická jídla.

Bez koně a kovbojského klobouku zde přežijete, ale bez auta se 
tu žije těžko. Do centra města bych se bez pomoci známých nebo 
kamarádů vůbec nedostala, městská doprava ve Wacu není, auto je 
pro všechny samozřejmostí.  

Pokud Vás zajímají ceny místních potravin, jsou více méně 
srovnatelné s našimi, některé druhy ovoce a zeleniny jsou dokonce 
o dost levnější. Zvykla jsem si jíst avokáda, která jsou zdravá a zde 
i levná – v přepočtu 14 Kč za kus. Ananasy mají také levnější než 
v Česku, 23 Kč za kus.

Mohla bych pokračovat do nekonečna, ale teď už jistě máte 
představu o tom, jak to v Texasu chodí. Život v USA může být 
pohodlnější než u nás v Česku, ale já už se nemůžu dočkat, až budu 
zpátky v Blížkovicích. Všude dobře, doma nejlíp. 

Kristýna Šulová 

Blížkovický srandamač

V minulých letech se v Blížkovicích o letních prázdninách víceméně pravidelně 
konávaly sportovní turnaje. Proběhly 4 ročníky fotbalového turnaje na zimním 
stadionu a 2 ročníky nohejbalového v areálu sokolovny, poslední se uskutečnil 
v roce 2013.

Letos se původně uvažovalo opět o turnaji nohejbalovém. Oproti fotbalu 
nevyžaduje tolik fyzické námahy, díky čemuž se dá počítat s vyšší účastí 
odrostlejších hráčů (dodnes se vzpomíná na legendární vystoupení týmu 
„Poslední dech“). Areál na sokolovně se i kvůli letošním tropickým podmínkám 

a stínu, který poskytuje, jevil jako přijatelnější. 
Vzhledem ke stavu kurtu se však od této varianty 
muselo odstoupit.

Na řadu tak přišel zimní stadion a fotbal. Úřad 
městyse se postaral o posečení hrací plochy, brigád-
ně se zkulturnilo prostředí kolem kabin i v nich, 
poopravily branky, nalajnovalo a v sobotu 8. srpna 
v 9.00 hodin mohlo vše vypuknout.

Z původně ohlášených šesti týmů nakonec 
dorazily jen čtyři a torzo týmu dorosteneckého. Ti 
tak byli operativně doplněni o tři kusy z jiného týmu 
a mohlo se začít. Turnaj se hrál stylem každý 
s každým na 2 x 10 minut.

Pětičlenný peloton se po odehrání několika 

Semestr v Texasu
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zápasů rozdělil na trojici favoritů na titul v podobě týmů Senegal, 
HC Častohostice a HFK Lupiči a dvojici bojující o 4. místo – Alkáčova 
levačka a tým dorostenců. 

Jak slunce stoupalo po obloze, zvyšovala se i teplota, která těsně 
před vyvrcholením turnaje vystoupala na nepěkných 35 stupňů ve 
stínu. Rozlosování turnaje vyšlo tak, že poslední dva zápasy měly 
rozhodovat o šampionovi i posledním týmu.

Lupiči, jež měli odehrána všechna utkání, měli na svém kontě 
jedinou porážku se Senegalem, Častohostice podlehly Lupičům 
a Senegal byl zatím stoprocentní. Senegal hned od počátku 
ukazoval, že při svojí cestě za triumfem nechce nechat nic náhodě. 
Po chvíli se ujal vedení, které si do konce zápasu stále navyšoval. Po 
vítězství 5:0 tak mohl začít slavit.

Utkání mezi Alkáčovou levačkou a týmem dorostu bylo o to 
vyrovnanější. Nakonec rozhodl lepší brankář na straně dorostu, 
který soupeři zlikvidoval několik tutovek a zajistil těsné vítězství 
svých barev v poměru 3:2.

Starostka městyse tak mohla předat poháry třetím 
Častohosticím, druhým Lupičům a vítěznému týmu Senegalu, jenž 
v průběhu celého turnaje neinkasoval. Nejlepším střelcem turnaje 
se stal s 5 brankami Martin Hlávka.

Velké dík všech účastníků a diváků patří obecnímu úřadu, který 
několikrát nechal pokosit travnatou plochu a přispěl na poháry pro 
vítěze a rozhodčím Vlastimilu Vomelovi a Bohumilovi Jenerálovi, 
kteří celý turnaj odřídili.

Marek Bloudíček

Pečený vánoční čaj
Při zimních večerech Vás jistě zahřeje 

dobrý ovocný čaj. Když si ho však doma, 
třeba i s dětmi, sami uděláte, bude Vás hřát 
o to víc. Ano, můžete jej připravit s dětmi, 
protože čaj je velice jednoduchý. Děti 
mohou pomoci třeba s krájením ovoce. 

Na přípravu potřebujeme:
- 1 kg ovoce (může být mražené i čerstvé) 

- jakkoli smíchejte různé druhy: jablka, 
pomeranče, hrušky, rybíz, švestky, meruňky, 
mandarinky, jahody, broskve, maliny, 
borůvky

- 0,5 kg cukru krystal (nebo podle toho, 
jak je ovoce sladké)

- 2 dcl rumu (nemusí být), 
- 1 citron, 

- 1 lžička skořice, 
- 3 nemleté hřebíčky.
Postup:
Ovoce nakrájejte na kousky (jablka 

a hrušky loupat nemusíte).
Ve hlubším pekáči smíchejte nakrájené 

ovoce a cukr, přidejte rum, na kostky 
nakrájený citron, skořici a hřebíček. Vše 
důkladně promíchejte a dejte péct do 
vyhřáté trouby při 220°C na cca 45 minut. 
Pečte tak dlouho, aby ovoce pustilo šťávu. 
Podle toho řiďte čas pečení. Během pečení 
občas promíchejte. Po upečení, ještě horké, 
dávejte do skleniček, které zavíčkujte 
a otočte na 5 minut dnem vzhůru. Podávejte 
tak, že do hrnečku dejte 1-3 lžičky pečeného 

čaje a zalijte horkou vodou. 
Nechte vyluhovat a pijte. Kousky ovoce 

jsou v čaji moc chutné.
Čaj Vám krásně provoní celý dům.

Čerpáno z: 
http://www.mimibazar.cz/recepty.php/recepty.
php?strana=14&id=20&typ=5&order=2 

Pranostiky na prosinec a leden
Prosinec 
Když v prosinci mrzne a sněží, úrodný rok na to běží.
 Mrazy, které v prosinci ochabnou, znamenají zimu nestálou.
 Lepší Vánoce třeskuté než tekuté.
 Prosinec když naleje, leden potom zavěje.
 Je-li prosinec blátivý, celý rok bude deštivý.
 Není-li prosinec studený, bude příští rok hubený.
 V prosinci zima laškuje, ale v lednu již kraluje.
24. prosince – Adam a Eva – Na Adama a Evu čekej oblevu.
 Na štědrý večer hvězdičky – ponesou vajíčka slepičky.

Leden
Co leden sněhem popráší, to únor s vichrem odnáší.

 V lednu za pec si sednu.
 Leden jasný – roček krásný.
 V lednu roste-li tráva, neúroda se očekává.
 Když roste tráva v lednu, roste špatně v červnu.
 Když v lednu včely vyletují, to nedobrý rok ohlašují.
 Mnoho sněhů v lednu – mnoho hřibů v srpnu.
1. leden – Nový rok – Jak na nový rok, tak po celý rok.
 Na Nový rok déšť – o Velikonocích sníh.
 Na Nový rok o slepičí krok.
6. leden – Tři králové – Na Tři krále o skok dále.

Čerpáno: Klára Trnková a Jiří Trnka. Malý pranostikář. Praha: STUDIO 
trnka, s.r.o., V Podbabě 18, Praha 6, 2014. ISBN 978-80-87678-38-1.

Pracovní a prodejní doba o svátcích

Městys Blížkovice
radnice

Úterý 22. 12. 2015 zavřeno
Středa 23. 12. 2015 zavřeno
Čtvrtek 24. 12. 2015 zavřeno
Pátek 25. 12. 2015 zavřeno
Pondělí 28. 12. 2015 7.00 hod. – 17.00 hod.
Úterý 29. 12. 2015 7.00 hod. – 14.30 hod.
Středa 30. 12. 2015 do 16.00 hod. (poslední den pro přijímání plateb)
Čtvrtek 31. 12. 2015 zavřeno
Pátek     1. 1. 2016 zavřeno
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Prodejna Majka
Čtvrtek 24. 12. 2015 7.30 hod. – 10.30 hod. Pátek 1. 1. 2016 zavřeno
Pátek 25. 12. 2015 zavřeno Sobota 2. 1. 2016 5.30 hod. – 11. 30 hod.
Sobota 26. 12. 2015 zavřeno Neděle 3. 1. 2016 7.30 hod. – 10. 30 hod.
Neděle 27. 12. 2015 7.30 hod. – 10.30 hod.
Pondělí 28. 12. 2015 5.30 hod. – 17.30 hod.
Úterý 29. 12. 2015 5.30 hod. – 17.30 hod.
Středa 30. 12. 2015 5.30 hod. – 17.30 hod.
Čtvrtek 31. 12. 2015 7.00 hod. – 11.30 hod.

Vážení zákazníci, děkujeme Vám za projevenou důvěru v 
uplynulém roce. Přejeme Vám spokojené a radostně 
prožití vánočních svátků a v novém roce hodně štěstí, 
zdraví a spokojenosti.

Majka, Blížkovice

MUDr. Mgr. Alois Dítě
23. 12. 2015 dopoledne Hostim
31. 12. 2015 7.00 hod. - 11.00 hod. Blížkovice 

MUDr. Tomáš Škaroupka
23. 12. 2015 - 31. 12. 2015 se na zubním odd. neordinuje. 
Bolestivé případy v pracovní dny ošetří zubní lékař po telefonické 
domluvě v 19.00 hod. - telefon 515 259 913.
O víkendu a o svátcích je nutné volat do Nové nemocnice ve Znojmě - 
telefon 515 215 111, kde sdělí, který lékař slouží pohotovost a ošetří 
bolestivé případy.

Lékárna
24. 12. 2015 – 25. 12. 2015 zavřeno
28. 12. 2015 8.00 hod. – 14.00 hod.
29. 12. 2015 8.00 hod. – 14.00 hod.
30. 12. 2015 dle ordinace MUDr. Mgr. Dítěte

Knihovna
21. 12. 2015 – 1. 1. 2016 

Plánovaný svoz odpadů se mění z pátku 
1. 1. 2016 na čtvrtek 31. 12. 2015.

ZAVŘENO



Dne 10.1.2015 ve 13 hod.
se uskuteční

Tříkrálová sbírka.
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24. 12. 2015 22.00 hod. 
25. 12. 2015 10.30 hod.
26. 12. 2015 10.30 hod.
1. 1. 2016 10.30 hod.

Mše svaté o Vánocích

pro děti i dospělé na zimním 
stadionu v Moravských Budějovicích

3. 1. 2016 od 15.00 hod. do 17.00 hod.

Odjezd autobusu z náměstí ve 14.30 hod., návrat cca v 17:30 hod.

Je možné dostavit se na stadion individuálně.

Pro občany Blížkovic zdarma!!!

Blížkovické bruslení

Silvestrovský ohňostroj s přípitkem i pro dětiSilvestrovský ohňostroj s přípitkem i pro děti

31. 12. 2015 31. 12. 2015 
v 17. 00 hod.v 17. 00 hod.

na náměstína náměstí

P ř i j ď t e n o v ý r o k p ř i v í t a t a k t i v n ě !

Tradiční novoroční pochod 
k cihelně

1. 1. 2016
Odchod v 13. 00 hod. od radnice. Teplé občerstvení zajištěno.
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Advent v BlížkovicíchAdvent v Blížkovicích
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